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  . יובל רויטמןנערך ראיון מצולם עם   2022 בפברואר 20ביום 
  להלן עיקרי הדברים אשר עלו בראיון. 

  

  יובל רויטמן רקע אישי ומסלול שירותו הצבאי של 

  יובל רויטמן גדל בהרצליה. בן לשפרה וזאב, נשוי לאירית ואב לשלושה בנים.   מיל') ד"ר (ב  סגן
אביב  יובל   תל  באוניברסיטת  לימודיו  את  האקדמית  החל  העתודה    1994בשנת  במסגרת 

והשלים תואר מורחב במשפטים. זוכר את תקופת הלימודים כתקופה חיובית וחווייתית. מציין  
כאחת החוויות המשמעותיות את ההשתתפות במשפט המבוים, יחד עם שני חברים למסלול  
באותה   במחזורו.  העתודאים  של  האקדמית  ההצטיינות  את  שמדגישה  עובדה  העתודה, 

ניתן מימון   לא  ויובל עבד במשרות משפטיות  התקופה  ללימודים בעתודה האקדמית,  צבאי 
   ואחרות במקביל ללימודים. 

עם סיום הלימודים, חזר לשירות צבאי ויצא לקורס קצינים, הזכור ליובל לטובה. בסיום הקורס,  
יצא יובל לקורס קציני המשפטים (קמ״שים), אשר התקיים לראשונה במשכנו החדש של בית  

י בצריפין. יובל מציין כי בפרספקטיבה לאחור הקורס היה מעולה והצליח  הספר למשפט צבא
   להכין היטב את הקצינים החדשים לקראת השירות ביחידה.

  – בסיום הקורס שובץ יובל לשרת במחלקת הייעוץ והחקיקה יחד עם שניים מחבריו לשנתון  
אסי בייזר ורן בן ארי. בתפקידו שימש יובל כיועץ משפטי למנהל הגיוס והבקו״ם (אשר ברבות  

קציני הייעוץ ״נציגי פצ״ר״, כך    נקראוהשנים אוחדו ליחידת מיטב). הוא סיפר כי באותם ימים  
היה   פצ״ר"שהוא  ביחידה,    " נציג  לשירותו  הראשונים  בחודשים  והבקו״ם.  הגיוס  במנהל 

עופר חנוך (כיום שותף בכיר במשרד עורכי דין פרטי). במהלך    –התלווה יובל לקודמו בתפקיד  
התקופה למד לדבריו רבות מקודמו: כיצד לחשוב כמשפטן, איך להתנהל כיועץ משפטי ועוד.  

עבר בתפקיד, ואף מיסד את "מועצת נציגי פצ"ר במנהל  הוא התייעץ עם נוספים שכיהנו ב
נוספת שזכורה לו    ת. חוויה ייחודי קבוצה של קודמיו בתפקיד, עמה הרבה להתייעץ  – הגיוס"  

באופן בלתי   מאותם ימים היא תקופה בה שהה בארכיון מנהל הגיוס, והתאפשר לו ללמוד 
דעת משפטיות  -לו במיוחד חוות  אמצעי את הרקע וההיסטוריה של נושאים בהם טיפל. זכורות 

כאלו שנערכו על על  -שאיתר, בהן  הצבאית שלימים השפיעו רבות  קצינים בפרקליטות  ידי 
    .ז"ל היחידה ועל המשפט בישראל, כמו מי שכיהן כנשיא בית המשפט העליון, מאיר שמגר

יובל מתאר את תקופת שירותו בתפקיד כתקופה מאתגרת מאוד, במסגרתה מצא עצמו בגיל  
צעיר מעניק ייעוץ משפטי לגוף מאוד משמעותי, תוך מתן מענה לעשרות גורמים. הוא נדרש  
משפטיות   שאלות  עם  להתמודד  יובל  נדרש  התפקיד  במסגרת  השעון".  "סביב  לעבוד 

פניות שוטפות להתמודדות  עם סוגיות עקרוניות בעלות  מורכבות, תוך שילוב בין מתן מענה ל
השפעה מהותית על פעילות רשויות הגיוס. הוא מתאר את התפקיד כ"בית ספר" של ממש  
הייעוץ המשפטי. לדבריו, הכלים שרכש במהלך אותה תקופה משמשים אותו עד   לעבודת 

  היום.  



משרד עורכי דין מסחרי גדול.  עם תום שירותו הצבאי, פנה יובל לשוק הפרטי ועבד תקופה ב
לאחר מכן, עבר יובל למגזר הציבורי, למחלקת הבג״צים בפרקליטות המדינה, בה השתלב  

. בתפקידו האחרון כיהן יובל כסגן מנהל המחלקה.  2019ועבד לסירוגין עד לשנת    2002בשנת  
דינה  גם בתקופתו במחלקת הבג"צים, המשיך יובל בקשר מקצועי עם היחידה, וייצג את המ

ידי קציני היחידה, ממחלקת הייעוץ והחקיקה וממחלקות נוספות,  -במגוון תיקים שטופלו על
  חלקם מהתיקים המשמעותיים ביותר של הפרקליטות הצבאית.  

במשפטים    שני  תואר   השלים  הוא .  בלימודיו  יובל   המשיך "צים,  הבגעל עבודתו במחלקת    נוסף 
  תואר ,  ובהמשך,  הרווארד  באוניברסיטתם  באוניברסיטה העברית ותואר שני נוסף במשפטי

  – פיקוח המינהלי  שלו עוסקת ב  הדוקטורט  עבודתאביב.  -באוניברסיטת תל  במשפטים"ר  ד
יובל כראש אשכול רגולציה במחלקה למשפט   פנימי על גופי רגולציה בישראל. כיום מכהן 

  כלכלי במשרד המשפטים.  

  

  לחוק שירות ביטחון   20סעיף   –פרשה מרכזית בעת שירותו ביחידה 

יזם  כיועץ משפטי למנהל הגיוס והבקו״ם, עסק יובל במספר סוגיות מורכבות. בין היתר, הוא  
לחוק שירות ביטחון, אשר קובע את פרק הזמן בו ניתן לגייס מיועד    20תיקון משמעותי לסעיף  

כי יש לגייס מלש״ב  בע  ק   20, סעיף  האמורלשירות ביטחון מרגע הגיעו לגיל גיוס. טרם התיקון  
או מרגע עלייתו לישראל. באותה התקופה, קלטה המדינה    18תוך שנתיים מרגע הגיעו לגיל  

גלי עלייה משמעותיים, בעיקר ממדינות מבריה״מ לשעבר. רשויות הצבא התקשו להתמודד  
עם הדרישה להשלים את הליכי הגיוס של כלל העולים החדשים בתוך שנתיים מרגע עלייתם.  

שעסקו    על ולהליכים משפטיים  מאד  רבות  לפניות  בגיוס, שהובילו  תקלות  אירעו  זה,  רקע 
   בחוקיות גיוס. 

ה הונחה לפתחו של יובל, הוא בחר לנקוט מספר צעדים, הממחישים היטב לדעתו  יכשהסוגי
את הייחודיות בתפקיד היועץ המשפטי, המתאפיין ביכולת לעשות שימוש בכלים שונים לצורך  

במסגרתן  התמודדות   הגיוס,  מנהל  ביחידות  הרצאות  להעביר  החל  יובל  כך,  אתגרים.  עם 
, תוכנו ומשמעותו. זאת, בכדי להטמיע את החשיבות של  20הסביר את תכליתו של סעיף  

מהם הכלים  הפעילות בסד הזמנים הקבוע בחוק. בנוסף לכך, ייעץ יובל לראש מנהל הגיוס  
כלל המיועדים לשירות    באופן ש  את תהליך הגיוסלייעל  המשפטיים העומדים לרשותו על מנת  

מערכת המחשב  הוא קידם קביעת התאמות ב. בנוסף,  בתוך פרק הזמן הקבוע בחוק יגוייסו  
גיוס   מנהל  יוזמה  שיסייעו  של  הוביל  יובל  אלה,  צעדים  לצד  האמור.  האתגר  עם  להתמודד 

סעיף   הפ20לתיקון  בתוך  לכך  שהוצגו  התנגדויות  עם  התמודדות  תוך  הצבאית.  ,  רקליטות 
במסגרת התיקון, נקבע כי עיכובים בתהליך הגיוס שהם באחריות המלש"ב לא יבואו במניין  
התקופה שנקבעה בחוק לגיוסו, והוגדרו התקופות אשר ייחשבו כעיכוב באחריות המלש"ב.  
מעבר לכך, שונה הכלל הקבוע בחוק, כך שחריגה מפרק הזמן של שנתיים לגיוס של מלש"ב  

ל לכך שלא ניתן יהיה לגייס את המלש"ב, אלא שבשנה השלישית ניתן יהיה לגייס  לא תובי
את המלש"ב, תוך קיצור תקופת השירות בהתאם למשך החריגה. יובל מציין כי תהליך התיקון  

   נתן לו כלים רבים להמשך דרכו המקצועית.  וקידומוחייב הרבה מאוד נחישות 

  

  



  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

שירותו, במשרדי מחלקת הייעוץ והחקיקה, עם ראשת המחלקה דאז, סא"ל  יובל במהלך 
(לימים אל"ם) חני כספי, וסרן (לימים אל"ם) תמיר מוריץ, אשר שימש בהמשך כראש  

  המחלקה וכסגן הפצ"ר 

  

  

  הווי היחידה בתקופת שירותו  

כי בתקופת שירותו מחלקת הייעוץ והחקיקה הייתה קטנה בהרבה ביחס למ צב  יובל מציין 
ומנתה   המבנים    12  –   10כיום,  אחד  במרתף  שכנו  המחלקה  משרדי  לערך.  קצינים 

הטמפלריים במושבה שרונה, בה שכנה מפקדת הפצ"ר. באותם ימים המשרדים היו קטנים  
והקצינים ישבו בצמידות לחבריהם, והדבר תרם מאוד לאווירה ולגיבוש היחידתי. הוא מספר  

אך פשרות,  חסרת  מקצוענות  של  הייתה  במחלקה  האווירה  נעשה    כי  הכל  זאת  עם  יחד 
באווירה טובה של הומור ושותפות. יובל מספר כי במהלך השירות במחלקה עבד עם בעלי  
תפקידים בכירים בצבא ובפרקליטות הצבאית, עם חלקם נשאר בקשר עד היום. כמו כן, יובל  
שמר על קשר עם מספר רב מחבריו ליחידה. הוא מספר כי כיום הם חברים בקבוצת ווטסאפ  

  תפת, באמצעותה הם שומרים על קשר חברי ואף נפגשים מעת לעת.  משו

  

  

  



  מסר לקציני היחידה 

יובל מציין כי הפרקליטות הצבאית היא בראש ובראשונה בית ספר מעולה ללימוד משפטים  
זוכים   בעולם המעשה. בכל אחת ממחלקות היחידה ובכל אחד מהתפקידים בהן, הקצינים 

ולות המקצועיות שלהם, ולעסוק בדברים גדולים ומשמעותיים,  בגיל מאוד צעיר לבנות את היכ
ידי עורכי דין בעלי ותק משמעותי.  -שלעתים קרובות מטופלים מחוץ לפרקליטות הצבאית על

לצבא   ולתרומה המשמעותית שיש בתפקיד  לפיתוח המקצועי  כי מעבר  יובל  מציין  לבסוף, 
  רכש חברים לחיים ולמדינה, הפרקליטות הצבאית היא עבורו מקום שבו גם 

  

  

  

  )Zoom -צוות המראיינים ויובל בעת ביצוע הראיון (באמצעות אפליקציית ה

  

  

  העיניים  מאירות תובנותיו  ועל ,לנו שהקדיש  הזמן  על (במיל') יובל רויטמןלסגן  מודים  אנו
  . היחידה של   ההיסטוריה על   לידיעותינו  שהוסיפו

  

  

  

 


